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ДОЛУЧАЙТЕСЬ  
ДО ОБГОВОРЕННЯ
Будь-який матеріал номера можна обго-
ворити на нашому сайті www.psv.org.ua

Марина Куртанідзе: «Буде у профспілках міцна 
солідарність – усе вийде!»                                       .05

ВІЗИТ | Сергій Українець зу-
стрівся із профактивом «Ки-
ївводоканалу» – такі зустрічі 
дають можливість сформу-
вати узагальнені позиції 
щодо напрямів подальшої 
роботи ФПУ.

КРИЗА | За рішенням СПО 
об’єднань профспілок остан-
ні розробляють тактику 
власних дій  в умовах кризи, 
заходи для запобігання не-
гативним наслідкам і запро-
вадження компенсуючих 
 механізмів.

ДОПОМОГА | У Головному 
військово-медичному клініч-
ному центрі «Головний вій-
ськовий клінічний госпіталь» 
у Києві за згодою його керів-
ництва відкрито медовий 
блокпост.

КОРОТКО
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.02 ВИЩА ШКОЛА ОТРИМАЛА 
НОВИЙ ЗАКОН

ТЕМА НОМЕРА | ВИШІ СТАЛИ ВІЛЬНИМИ

НА ЧАСІСОЦІУМ

Замороження номінального роз-
міру мінімальної заробітної плати, 
а відтак фактичне зниження ре-
ального її розміру призведе до фі-
зичного винищення українського 
працівника.
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Чого чекати 
від комплек-
сного плану 
змін у подат-
ковій системі 
– обговорюва-
ли учасники 
круглого 
 столу.

 .10

НАВЧАННЯ
МОЛОДЬ АПК: СМІЛИВО 
РУХАТИСЯ ВПЕРЕД!
За сприяння Американського цен-
тру міжнародної профспілкової со-
лідарності у Києві пройшла ІІ Школа 
профспілкового лідера АПК.
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ПРОФСПІЛКИ Б’ЮТЬСЯ 
ЗА ЗАР ПЛАТИ ТРУДЯЩИХ

www.psv.org.ua ГАЗЕТА ФЕДЕРАЦІЇ ПРОФЕСІЙНИХ СПІЛОК УКРАЇНИ

Закон «Про вищу освіту» набув чинності 
1 серпня, щойно Президент Петро Порошен-
ко його підписав. Це один із багатостраж-
дальних документів, котрий чи не найдовше 
чекав свого ухвалення. Представники Мінос-
віти стверджують, що це – остаточна перемо-
га нової реальності над радянськими реци-
дивами. Тим часом педагоги вишів іще не до 

кінця збагнули бодай суть нового закону. До-
кумент доволі «вагомий» – понад 100 сторі-
нок, 15 розділів, 79 статей. Утім, і викладачі, 
і студенти сподіваються, що закон стане по-
штовхом до справді масштабних, давно на-
зрілих реформ у царині вищої школи. Екс-
перти ж вдалися до ґрунтовного і всебічного 
аналізу ухваленого документа. .08

РЕКВІЗИТИ:
БФ ͪВІДРОДЖЕННЯ БУДИНКУ 
ПРОФСПІЛОКͫ
ЄДРПОУ 39194889,
Р/Р 26009010079751  
В АТ ͪУКРЕКСІМБАНКͫ  
М. КИЄВА,   
МФО 322313

Підтримай профспілки, 
які  захищають тебе
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ЯК ПОВІДОМЛЯЄ 
ІНФОРМАЦІЙНОͳ
АНАЛІТИЧНИЙ 
ЦЕНТР ФПУ, для лі-

кування поранених у зоні 
АТО військовослужбовців 
патріотично налаштовані 

пасічники передали мед і 
продукти бджільництва. 
Зокрема, в акції взяли 
участь представники гро-
мади села Лемешівка, що в 
Яготинському районі Київ-
ської області, Української 

асоціації виробників і пере-
робників сої та ін. Медіа-
підтримку благій справі на-
дають як Перший Націо-
нальний телеканал, радіо-
станція «Колос» (УР-1), так і 
Офіційний веб-портал ФПУ, 
газета «Профспілкові вісті».
Для проведення системної 
та методичної роботи в цьо-
му напрямі оголошено все-
український збір меду і про-
дуктів бджільництва. Відтак 
Могутній Еліксир Довголіття 
(МЕД) для потреб поране-
них, що перебувають у го-

ловному військовому шпи-
талі, буде постачатися регу-
лярно. Для військовослуж-
бовців, які вже одужують 
або ще перебувають на гос-
пітальних ліжках, готується 
культурна програма.
Центральною подією, що 
відбудеться цього дня, має 
стати акція «Свіча горить», 
присвячена 25-й річниці пе-
репоховання праху відомо-
го поета Василя Стуса 
19 листопада ц. р. Закликає-
мо всіх небайдужих приєд-
натися до нашої ініціативи!

новини
ОФІЦІЙНО

АНТИКРИЗОВА ГРУПА

ВЕБІНАР

ВІЗИТ

ДОПОМОГА

РЕФЕРЕНДУМ

Ф
ІНФОРМАЦІЙНО-АНАЛІТИЧНИЙ ЦЕНТР ФПУ

МЕД ЛІКУЄ

Тетяна РУБАН
«ПВ»

Так, 12 серпня відбу-
лася зустріч заступ-
ника Голови ФПУ 
Сергія Українця із 

профспілковим активом 
ПАТ «АК «Київводоканал». 
У заході взяли участь за-
ступник голови Київської 
міської ради профспілок 
Володимир Рижих, голова 
Профспілки працівників 
будівництва та промисло-
вості будівельних матеріа-
лів України Василь Андре-
єв, голови цехкомів, керів-
ники профкомів підпри-

ємств «Київводоканалу».
Відбулася конструктивна 
розмова, під час якої Сергій 
Українець ознайомив при-
сутніх з основними напря-
мами нинішньої роботи Фе-
дерації профспілок України. 
Законодавча робота, лікві-
дація заборгованості із за-
робітної плати, зайнятість 
населення, скорочення пра-
цівників, безпека та охоро-
на праці, прожитковий міні-
мум, соціальне страхування 
– це не повний перелік пи-
тань, над якими працюють 
профспілки. Наразі, в умо-
вах економічної кризи, чи-
мало гострих дискусій ве-
деться з новим Урядом, Мі-

ністерством соціальної по-
літики щодо обстоювання 
соціально-економічних 
прав людини праці.
Голова об’єднання первин-
них профспілкових органі-
зацій «Київводоканалу» Ва-
лерій Азманов від імені тру-
дового колективу висловив 
побажання, щоб у майбут-
ньому між Федерацією 
профспілок України та но-
вим Кабінетом Міністрів 
були налагоджені тісні кон-
такти, аби профспілки мо-
гли впливати на Уряд у пи-
таннях, що цікавлять пра-
цівників. Це передусім ро-
бочі місця, зарплата, пенсії.
Перед профактивом також 

виступив голова Профспілки 
будівельників України, голо-
ва Благодійного фонду «Від-
родження будинку профспі-
лок» Василь Андреєв, який 
коротко поінформував про 
роботу, яка сьогодні вже 
зроблена щодо відновлення 
Будинку профспілок, і подя-
кував трудовому колективу 
за дієву підтримку у цьому 
напрямі, ви словивши споді-
вання, що така підтримка 
триватиме й надалі.
Про питання налагодження 
соціального діалогу з но-
вою владою столиці розпо-
вів заступник голови Київ-
міськпрофради Володимир 
Рижих. 

ПРОФСПІЛКИ ЗАКЛИКАЮТЬ ДО 
ГІДНОГО ЖИТТЯ ДЛЯ 
УКРАЇНСЬКОГО НАРОДУ

Перший заступник голови Комітету з пи-
тань соціальної політики та праці Ярослав 
Сухий надіслав  до Голови ФПУ Григорія 
Осового листа, в якому повідомив, що за 
дорученням Голови Верховної Ради Укра-
їни Олександра Турчинова у Комітеті було 
розглянуто спільне звернення Міжнарод-
ної конфедерації профспілок та Європей-
ської конфедерації профспілок щодо від-
новлення прав профспілок в Україні у 
повному обсязі, яке надійшло від ФПУ.

ЯК ПОВІДОМЛЯЄ ДЕͳ
ПАРТАМЕНТ ВИРОБͳ
НИЧОЇ ПОЛІТИКИ ТА 
КОЛЕКТИВНОͳ

ДОГОВІРНОГО РЕГУЛЮͳ
ВАННЯ АПАРАТУ ФПУ, для 
розроблення цього плану 
дій було створено антикри-
зову робочу групу, перше 
засідання якої відбулося 
7 серпня. У її роботі взяв 
участь в.о. Голови ФПУ Сер-

гій Кондрюк. Він наголосив 
на тому, що складна 
соціально-економічна ситу-
ація потребує більш рішу-
чих дій профспілок, і вони 
мають оперативно й відпо-
відально реагувати на події, 
що відбуваються останнім 
часом у соціально-трудовій 
сфері.
Антикризова робоча група 
продовжить свою роботу.

Хто і скільки тепер має платити податків і зборів? Які змі-
ни готує Уряд у податковій сфері? Чи є соціально спра-
ведливою податкова система України? На ці та інші за-
питання всі охочі отримали відповіді від фахівців Де-

партаменту бюджетної політики та соціального захисту апара-
ту ФПУ під час проведення вебінару на тему «Окремі аспекти 
оподаткування доходів громадян», повідомляє Департамент 
бюджетної політики та соціального захисту апарату ФПУ.
Нагадуємо, що відтепер ФПУ щовівторка о 9.30 на сайті  
fpu.onwebinar.ru проводить презентації з найбільш актуаль-
них проблем сьогодення. 
Запрошуємо до активної участі у цих заходах!

ДО ПРОФСПІЛОК 
ПІДВИЩЕНА УВАГА

Протягом останніх 20 років українці ви-
борюють право на гідне життя. Наші 
люди знані у світі як надзвичайно пра-
цьовиті й талановиті, однак нині більша 
частина населення України живе на межі 
бідності та ледь зводить кінці з кінцями.

ФПУ проводить зустрічі з профактивом 
підприємств усіх регіонів, аби на місцях 
вивчити їхню роботу та дізнатися про 
проблеми, що турбують працівників. Це 
дає змогу сформувати узагальнені пози-
ції щодо напрямів подальшої роботи Фе-
дерації профспілок.

У Головному вій ськово-медичному клініч-
ному центрі «Головний військовий клініч-
ний госпіталь» у Києві за згодою його ке-
рівництва відкрито медовий блокпост.

ЩО РОБИТИ ПРОФСПІЛКАМ 
В УМОВАХ КРИЗИ?

ОКРЕМІ АСПЕКТИ 
ОПОДАТКУВАННЯ ДОХОДІВ 
ГРОМАДЯН

З огляду на соціально-економічну кризу, 
що охопила країну, загрозу масового без-
робіття, значне зниження життєвого рівня 
працюючих та членів їхніх сімей (насампе-
ред через замороження мінімальної зар-
плати та значного підвищення цін і тарифів 
на житлово-комунальні послуги й продо-
вольчі товари), Спільний представницький 
орган об’єднань профспілок рішенням від 
11 липня постановив розробити тактику 
дій профспілок в умовах кризи, заходи для 
запобігання негативним наслідкам і запро-
вадження компенсуючих механізмів.

Фото Кирила ЛАТИШЕВА

ЯК ПОВІДОМЛЯЄ 
ІНФОРМАЦІЙНОͳ
АНАЛІТИЧНИЙ 
ЦЕНТР ФПУ, зважаю-

чи на те, що порушене питан-
ня має гострий соціальний 
характер та потребує негай-
ного врегулювання, повідо-
мляється у листі, парламент-
ський Комітет з питань соці-
альної політики та праці 
звернувся до Кабінету Міні-

стрів України з проханням 
розглянути лист і вжити захо-
дів відповідного реагування. 
Комітет також звернувся до 
Генерального прокурора 
України для перевірки викла-
дених випадків порушення 
прав профспілок, встанов-
лення винних та притягнення 
їх до відповідальності.
З результатами розгляду ФПУ 
буде повідомлено додатково.

СЕРГІЙ УКРАЇНЕЦЬ ЗУСТРІВСЯ ІЗ ПРОФАКТИВОМ 
ͪКИЇВВОДОКАНАЛУͫ 
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ІЗ ПЕРШИХ ВУСТСОЦІАЛЬНИЙ ДІАЛОГ

ЯК ПОВІДОМЛЯЄ ДЕПАРТАͳ
МЕНТ ВИРОБНИЧОЇ ПОЛІТИͳ
КИ ТА КОЛЕКТИВНОͳДОГОͳ
ВІР НОГО РЕГУЛЮВАННЯ АПАͳ
РАТУ ФПУ,

Профспілки мають оператив-
но і відповідально реагува-
ти на події, що відбуваються 
останнім часом у соціально-
трудовій сфері. Про це заявив 
в.о. Голови Федерації профспі-
лок України Сергій Кондрюк, 

повідомляє Інформаційно-аналітичний 
центр ФПУ.

– Зараз маємо 
надзвичайно 
складну си-
туацію, – на-

голосив він. – Це виклика-
но, по-перше, заморожен-
ням зарплати. Як відомо, 
мінімальна зарплата зали-
шається на рівні минулоріч-
ної. Відтак уся зарплата сут-
тєво зменшила темпи зрос-
тання. По-друге, профспілки 
не може не турбувати ситу-
ація з цінами та тарифами 
на певні види комунальних 
послуг. Так, на газ, теплу 
воду тарифи, зокрема, по 
Києву, збільшилися вдвічі. 
Водночас відбувається зрос-
тання цін на продукти хар-
чування, тарифи на зв’язок і 
перевезення. Третя пробле-
ма – це, безумовно, те, що в 
цих умовах відбувається 
скорочення виробництва, і 
як наслідок – зменшується 
потреба у застосуванні пра-
ці. Ми маємо масштабні 
проб леми з неповним ро-
бочим часом, скороченим 
режимом роботи, звільнен-
ням працівників. У деяких 
регіонах на одну вакансію 
претендують 30–40 осіб.
У цей період Верховна Рада 
і Кабінет Міністрів України 
прийняли низку рішень, які 
значно погіршують ситуа-
цію. Наприклад, запрова-
джено додаткові обмежен-
ня в оплаті праці працівни-
ків бюджетної сфери, вста-
новлено вимоги щодо опти-
мізації чисельності працюю-
чих. Значно ускладнює про-
блеми й те, що в умовах 
складної соціально-еконо-
мічної ситуації, надто на 
сході країни, частина соці-
ально безвідповідального 
бізнесу вирішила скориста-
тися моментом, діючи за 
принципом «кому війна, а 
кому мати рідна». На жаль, 
маємо приклади, коли че-
рез закони, зокрема стосов-
но бюджетної сфери, нама-
гаються просувати звужен-
ня трудових прав. А на ви-
моги профспілок дати пояс-
нення та розрахунки, що 
саме влада намагається 
зробити, ми відповіді не 
отримали. Таким чином, 
здійснюється спроба зни-
щити певні наші здобутки у 
соціальній сфері.

– А як саме реагують на 
ці проблеми профспіл-
ки?
– Складна соціальна-еконо-
мічна ситуація вимагає 
більш рішучих дій профспі-
лок. Ми готуємо чимало 
своїх зауважень і пропози-
цій до змін до законодав-
ства. Активно поширюємо 
профспілкову позицію че-
рез засоби масової інфор-
мації: проводимо прес-
конференції, брифінги. Ця 
робота, безперечно, триває, 
але по факту ми маємо три 
головні тенденції: падіння 
реальної зарплати, що свід-
чить про те, що український 
працівник, член профспіл-
ки, стає дедалі біднішим, 
поглиблюється  прірва бід-
ності серед працюючих лю-
дей. По-друге, посилюється 
загроза скорочення та 
звільнення працівників. До 
того ж профспілки непоко-
ять запропоновані Урядом 
зміни у податковій системі, 
зокрема, внесення змін у 
формування єдиного соці-
ального внеску. У той час, 
коли відбувається процес 
масштабної приватизації, 
намагаються провести 
«одержавлення» ЄСВ, тобто 
затягнути ці кошти до Держ-
бюджету.

– Чи можна мінімізувати 
ці загрози?
– Ще навесні цього року ми 
внесли на розгляд СПО 
наші думки про те, що такі 
загрози, зокрема у сфері 
цінової та тарифної політи-
ки, дуже вірогідні. Тоді ба-
гато хто ще не реагував на 
них. Але вже місяць тому 
на засіданні СПО ці загрози 
були сприйняті дуже сер-
йозно. Було вирішено шу-
кати на них відповідь – 
оперативну, адекватну та 
ефективну. Ми повинні до-
класти всіх зусиль, аби не 
дозволити відбутися по-
дальшим утискам прав 
працівників, маємо визна-
чити перспективи віднов-
лення престижності праці. 
Врешті-решт, ми маємо зга-
дати, що всі ці страшні 
жертви, прагнення людей 
були задля наближення до 
європейських стандартів, а 
не віддалення від них.

СЕРГІЙ КОНДРЮК: 
ͪСКЛАДНА СОЦІАЛЬНОͳ
ЕКОНОМІЧНА СИТУАЦІЯ 
ПОТРЕБУЄ РІШУЧИХ 
ДІЙͫ

Замороження номінального розміру мінімальної за-
робітної плати, а відтак фактичне зниження  реального її 
розміру призведе до фізичного  винищення українського 
працівника; багато мільярдних відрахувань із бюджету 
на допомоги та субсидії малозабезпеченим верствам на-
селення; шаленого зростання боргів за житлово-кому-

нальні та транспортні послуги тощо.

1,2–1,6  
ГРИВНІ

ЩОНАЙМЕНШЕ 
ПОВЕРТАЄ ДО 
БЮДЖЕТУ 

ПІДВИЩЕННЯ 
МІНІМАЛЬНОЇ 
ЗАРПЛАТИ НА 

1  ГРИВНЮ

ПРОФСПІЛКИ В БОРОТЬБІ  
ЗА ГІДНИЙ РІВЕНЬ ЖИТТЯ
7 серпня у Міністерстві соціальної політики відбулося чергове засідання 
Спільної робочої комісії сторін соціального діалогу з ведення переговорів і 
підготовки пропозицій щодо встановлення розміру мінімальної заробітної 
плати на 2015 рік та переговорів щодо розміру посадового окладу праців-
ника І тарифного розряду ЄТС на 2015 рік за участі представників профспі-
лок виробничої і бюджетної сфер.
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ПІДТРИМКА

ПОЗИЦІЯ

КОШТИ

КАБМІН

«Ц

МІНФІН ІНФОРМУЄ ФПУ НА ВИКОНАННЯ 
ДОРУЧЕННЯ ГЛАВИ УРЯДУ

ЗА ПОВІДОМЛЕНͳ
НЯМ ІНФОРМАͳ
ЦІЙНОͳАНАЛІТИЧͳ
НОГО ЦЕНТРУ ФПУ, 

у листі Мінфіну йдеться 
про те, що Казначейство 
України з початку року за-

безпечило виконання пла-
тіжних доручень Фонду за 
послуги із санаторно-ку-
рорт ного лікування, надані 
санаторно-курортними за-
кладами у II кварталі 2014 
року, у повному обсязі.

Також повідомляється, що 
Казначейство консолідує 
інформацію із соціальних 
виплат, надану його орга-
нами та узгоджену з вико-
навчими дирекціями фон-
дів загальнообов’язкового 

державного соціального 
страхування та їх територі-
альними відділеннями, і 
виконує подані платіжні 
доручення з дотриманням 
вимог чинного законо-
давства.

ФПУ ПРОТИ ДИСКРИМІНАЦІЇ 
ТРУДОВИХ ДОХОДІВ

1. Стосовно звільнення при-
міщення Центру від сторон-
ніх осіб для відновлення по-
вноцінної роботи закладу: за 
клопотанням Мінсоцполіти-
ки, Київська міська державна 
адміністрація звернулася до 
Головного управління МВС 
України у м. Києві з метою 
здійснення перевірки викла-
дених у листі ФПУ фактів і в 
межах компетенції міліції 
вжити заходів реагування.
2. Щодо сприяння у виді-
ленні Центру цільових ко-
штів для відшкодування за-
вданих ним збитків: Мініс-
терство листом від 
14.07.2014 (копія листа до-
дається) звернулося до Мі-
ністерства фінансів України 
з проханням розглянути 
можливість виділення ко-

штів для компенсації витрат 
(близько 2,0 млн грн) під-
приємству «Міжнародний 
центр культури і мистецтв 
профспілок України» при 
формуванні показників 
Державного бюджету на 
2015 рік.
Як повідомляє Інформа-
ційно-аналітичний центр 
ФПУ, разом із тим, врахову-
ючи складну економічну й 
політичну ситуацію у нашій 
державі, Мінсоцполітики 
запропонувало Федерації 
профспілок України та Цен-
тру провести роботу у на-
прямі співпраці з благодій-
ними організаціями та ін-
вестиційними компаніями з 
питання відновлення пов-
ноцінної роботи культурно-
го Центру.

Про це йдеться у листі 
ЦК профспілки на 
адресу ФПУ.
«Водночас пропонує-

мо пункт 5 викласти в такій 
редакції: «Тимчасово до 
31.12.2015 року змінити 
ставку оподаткування всіх 
доходів фізичних осіб з існу-
ючих 15 та 17 % на відповід-
но 18 та 20% з направлен-
ням цих коштів на віднов-
лення інфраструктури та со-
ціальне забезпечення учас-
ників АТО та сімей заги-
блих» і далі за текстом, – за-
значається у листі. – Пропо-
нуємо також доповнити 
пропозиції пунктом 6: «На-

родним депутатам домага-
тися від Уряду розробки за-
ходів щодо проведення ро-
боти з модернізації най-
більш корумпованого газо-
вого сектору економіки, ви-
ведення з тіні мільйонів 
працюючих, підвищення 
відповідальності бізнесу пе-
ред державою».
Цей лист ЦК профспілки на-
дійшов у відповідь на за-
клик в.о. Голови ФПУ Сергія 
Кондрюка звернутися до 
народних депутатів України 
з пропозиціями від профспі-
лок, спрямованими на за-
хист від наступу на права та 
інтереси людини праці.

НЕОБХІДНІСТЬ 
ВІДНОВЛЕННЯ 
ПОВНОЦІННОЇ РОБОТИ 
ЖОВТНЕВОГО ПАЛАЦУ

ПРОФСПІЛКА ПРАЦІВНИКІВ 
СПОЖИВЧОЇ КООПЕРАЦІЇ 
УКРАЇНИ ПІДТРИМУЄ 
ПОЗИЦІЮ ФПУ

До ФПУ надійшов лист від Міністерства фінансів Укра-
їни з повідомленням про те, що Мінфін разом із Дер-
жавною казначейською службою України розглянуло 
листа Федерації професійних спілок України щодо пе-
рерахування Казначейством коштів Фонду соціального 
страхування з тимчасової втрати працездатності на по-
слуги санаторно-курортного лікування.

Міністерство соціальної політики Украї-
ни розглянуло лист ФПУ щодо стану під-
приємства «Міжнародний центр культури 
і мистецтв профспілок України» (Жовтне-
вий палац) та повідомило таке:

Центральний комітет Профспілки праців-
ників споживчої кооперації України під-
тримує позицію Федерації профспілок 
України, яка виступає проти антисоціаль-
них ініціатив Мінфіну та антипатріотичних 
ініціатив соціально безвідповідальної час-
тини бізнесу.

Людина, яка заробляє своєю важкою працею 
вчителя, шахтаря чи водія тролейбуса, має 

знати, що за свою легальну працю вона отри-
має легальну зарплату без утиску держави у 

вигляді надмірних податків.
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Тетяна РУБАН 
«ПВ»

– Пані Марино, розкажіть, 
будь ласка, про основні за-
вдання профспілки будівель-
ної галузі Грузії? Над чим нині 
працюєте?

– Як розвивається со-
ціальний діалог між 
владою і роботодав-
цями? На яких про-
блемах акцентуєте 
увагу передусім? 

– Вас нещодавно обрали го-
ловою Незалежної профспіл-
ки будівельників і лісових 
працівників Грузії. Якими Ви 
бачите наступні кроки у роз-
витку профспілкового руху? 

– Що б Ви побажали своїм 
українським колегам напере-
додні професійного свята – 
Дня будівельника? 

РОЗМОВА З ГОЛОВОЮ НЕЗАЛЕЖНОЇ ПРОФСПІЛКИ 
БУДІВЕЛЬНИКІВ І ЛІСОВИХ ПРАЦІВНИКІВ РЕСПУБЛІКИ 
ГРУЗІЯ МАРИНОЮ КУРТАНІДЗЕ

Буде у профспілках міцна 
солідарність – усе вийде!

19–20 червня на запро-
шення голови Проф-
спілки працівників 
будівництва і промис-
ловості будівельних 
матеріалів України Ва-
силя Андреєва в гос-
тях в українських ко-
лег з місією підтримки 
і солідарності побува-
ла голова Незалежної 
профспілки будівель-
ників і лісових праців-
ників Республіки Гру-
зія Марина Куртанідзе, 
яка зустрілася з пред-
ставниками профспіл-
кових організацій із 
різних регіонів Украї-
ни. «Профспілкові ві-
сті» попросили  Марину 
Куртанідзе розповісти 
про основні завдан-
ня, над якими сьогодні 
працює галузева проф-
спілка.

Завдяки зусиллям профспілок парламент 
Грузії ухвалив новий Трудовий кодекс, який 
дає більше гарантій зайнятим працівни-

кам, проте все одно не є ідеальним  
і потребує вдосконалення.

Фото Кирила ЛАТИШЕВА

На 400  
ОСІБ 

ЗБІЛЬШИЛАСЯ 
КІЛЬКІСТЬ 

 СПІЛЧАН ЗА ЧАС 
 ПІСЛЯ ОСТАНͳ
НЬОГО З’ЇЗДУ 
ПРОФСПІЛКИ
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Тетяна РУБАН
«ПВ»

Молодь АПК: сміливо 
рухатися вперед!

БЛІЦͳОПИТУВАННЯ

Наталія ШЕВЧЕНКО,
голова студентсь-
кого профбюро 
відок ремленого  під-
розді лу На ціо  наль-
но го університету 
біо ресурсів  і  при  ро-
докористування 
Укра їни «Ніжинсь-
кий агро технічний 
інститут»: 

– Організація на висо-
кому рівні. Дуже ціка-
ві тренінги. Особливо 
сподобався лікбез 
щодо нового закону 
про вищу освіту. Діс-
тала масу задоволен-
ня, чимало знань, на-
була уміння чітко 
формувати, ставити 
перед собою цілі, 
складати плани і у 
найкоротші терміни 
досягати своєї мети.

Олег АНДРУШКІВ,
голова первинної 
профспілкової 
організації 
студентів-
 аспірантів 
Львівського 
національного 
аграрного 
університету: 

– Надзвичайно сер-
йозна організація за-
ходу. Кваліфіковані 
викладачі, модера-
тори. Я отримав ве-
лику кількість знань і 
дізнався, яким має 
бути справжній лі-
дер, як він має пово-
дитися в тій чи тій 
ситуації. Що більше 
таких тренінгів, то 
більше в тобі розви-
ватиметься справ-
жній лідер.

Олександр 
БУРЯЧЕНКО,
голова профкому 
студентів 
Миколаївського 
національного 
аграрного 
університету: 

– Хочу наголосити на 
високому рівні орга-
нізації заходу. Осо-
бисто для себе не-
абияк корисним вва-
жаю психологічне 
навчання, знайшов 
для себе чимало ці-
кавого. Зрозуміло, 
що спілкування за-
вжди дає позитивні 
результати. У май-
бутньому потрібно 
продовжувати цю 
традицію, адже, як 
кажуть, для покра-
щення немає меж.

Наталія ТЕРНОВА,
голова первинної 
профспілкової 
організації 
студентів 
політехнічного 
коледжу 
Луганського 
національного 
аграрного 
університету:

– Ми отримали 
знан ня, які застосо-
вуватимемо на міс-
цях: на підприєм-
ствах, у навчальних 
закладах. Такі захо-
ди мають бути, бо 
саме тут народжу-
ється істина та 
 формуються фарва-
тери всього проф-
спілкового руху 
України.

Катерина 
ГОРДІЄНКО,
фахівець із 
молодіжної 
політики та 
міжнародної 
роботи Профспілки 
працівників АПК:  

– Хочу зауважити, 
що цього року учас-
ників Школи проф-
активу було вдвічі 
більше, ніж минуло-
річ. За результатами 
проведеного опиту-
вання, 99% слухачів 
залишилися дуже 
задоволеними, 1% 
– просто задоволені.
Попри складну ситу-
ацію в країні, приєм-
но, що в заході взяли 
участь представники 
Луганської області та 
півдня України.

У Києві в готелі «Турист» за сприяння Аме-
риканського центру міжнародної профспіл-
кової солідарності 6–8 серпня проводилася 
ІІ Школа профспілкового лідера АПК, у якій 
взяли участь члени Молодіжної ради Проф-
спілки працівників агропромислового комп-
лексу України і молодіжний профактив з усіх 
регіонів України. Журналісти «Профспілко-
вих вістей» також долучилися до роботи 
Школи та поспілкувалися з її учасниками.

Фото Кирила ЛАТИШЕВА
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Ольга ЛОБАРЧУК

У 

Тамара 
КОВАЛЬЧУК 
голова обкому 
профспілки 
працівників 
лісового 
господарства

Хмельниччину пред-
ставляли члени 
учнівського лісництва 
«Пліщинське» Олег 

Мнюх і Наталя Семенюк. 
Делегацію області очолив 
відмінник лісового госпо-
дарства, директор ДП «Ше-
петівський лісгосп» Володи-
мир Сасюк. Члени учнів-
ського лісництва активно 
допомагають старшим ко-
легам: збирають ягоди, ви-
рощують саджанці, вивча-
ють усе, чим живуть і про 
що турбуються лісівники 
краю, проводять науко во-
дослід ну роботу тощо. 
Крім презентації команд, 
захисту науково-дослід них 
робіт, учасники ознайоми-
лися з роботою ДП «Мане-
вицький лісгосп», Мане-
вицького та Цуманського 

учнівських лісництв, відві-
дали ДП «Волинський лісо-
вий селекцій но-насіннєвий 
центр».
Юні лісівники й не зчулися, 
як збіг Всеукраїнський фо-
рум. Було багато грамот, ди-
пломів, нагород. Приємною 
несподіванкою виявилося 
те, що члени журі надали 
перевагу команді Хмельнич-
чини. Почесно було отрима-
ти від голови Держлісагент-
ства Валерія Чернякова, крім 
грамот і дипломів, найвищу 
нагороду – Гран-прі VIII Все-
українського зльоту учнів-
ських лісництв. Це спонукає 
юних лісівників та їхніх на-
ставників іще активніше пра-
цювати в галузі лісового гос-
подарства. 
Наступний зліт відбудеться 
вже на Хмельниччині.

ЯК ПОВІДОМЛЯЄ 
ПРЕСͳЦЕНТР ОБЛАСͳ
НОГО ОБ’ЄДНАННЯ 
ПРОФСПІЛОК, під 

час засідання президії Дні-
пропетровської обласної 
тристоронньої соціально-
економічної ради (ОТСЕР), 
на якій розглядалися під-
сумки виконання Регіональ-
ної угоди за перше півріччя, 
представники облпроф-
об’єд нання висловили за-
непокоєння у зв’язку із за-
пропонованими урядом 
змінами до Держбюджету–
2014, які призведуть до по-
дальшого зниження життє-
вого рівня працюючих. На-
самперед – бюджетників, 
котрі вже й так «затягли 
паски» після прийнятих на-
весні урядом жорстких за-
ходів економії. Голова 
ДООП Віталій Дубіль звер-
нувся до соцпартнерів за 
підтримкою не допуcтити 
прийняття запланованих 
урядом рішень.
За ініціативи профспілок 

30 липня у Будинку спілок 
відбулася нарада з профак-
тивом за участю представ-
ників облдержадміністрації, 
на якій обговорювалися по-
рушені профспілками пи-
тання щодо недопущення 
прийняття Верховною Ра-
дою змін до Держбюджету–
2014, а також перспективи 
фінансування бюджетних 
галузей області до кінця по-
точного року.
Представники влади пові-
домили, що губернатор об-
ласті Ігор Коломойський піс-
ля засідання президії ОТСЕР 
надіслав до глави уряду 
листа, в якому, зокрема, за-
значені і порушені проф-
спілками питання фінансу-
вання бюджетної сфери.
Учасникам наради також по-
відомили, що за будь-якої 
ситуації, яка можуть скласти-
ся до кінця року, в області 
передбачені конкретні захо-
ди з мінімізації негативних 
наслідків для працівників 
бюджетної сфери.

ЮНІ ЛІСІВНИКИ ͵  
ВОЛОДАРІ ГРАНͳПРІ

ПРОФСПІЛКИ ͵  ПРОТИ 
ОБМЕЖЕННЯ ПРАВ 
ПРАЦІВНИКІВ

ВОЛИНЬ | ЗЛІТ

ДНІПРОПЕТРОВЩИНА | ПРЕЗИДІЯЛЬВІВЩИНА | ПРОФЕСІОНАЛ

У Луцьку відбувся VIII Всеукраїнський зліт 
учнівських лісництв. Цьогоріч Волинь при-
ймала юних лісівників із 19 областей Укра-
їни. Протягом шести днів учасники мали 
нагоду познайомитися із своїми колегами, 
вивчити їхній досвід, роботу, дізнатися ба-
гато нового. 

Хто у Львівській облдержадміні-
страції працює найдовше? Це пи-
тання поставили собі не лише у 
зв’язку з модними нині, часто на-
думаними і шкідливими люстра-
ціями, а й тому, що очільники 
виконавчої влади насправді зміню-
ються на Львівщині як рукавички. 
Треба шукати такого держслужбов-
ця там, де невисока платня, нема 
«збоку» і – купа обов’язків.

За останні роки кількість скаржни-
ків у Львівській ОДА суттєво змен-

шилася. Завдяки ініціативам 
 Романа Хоми розроблено низку 
методичних рекомендацій для 

вдосконалення апаратної роботи, 
подано слушні пропозиції для 

 ухвалення управлінських рішень. 

ДЕРЖСЛУЖБОВЕЦЬ: ЧИСТА 
СОВІСТЬ ДОРОЖЧЕ ЗА СТАТКИ
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УСІ КОЛЬОРИ ВЕСЕЛКИ

ЗА ЄВРОПЕЙСЬКИМИ 
СТАНДАРТАМИ

За ухвалення Закону Ук-
раїни «Про вищу освіту» 
проголосувало 276 на-

родних депутатів.  
Відмовилися голосувати 

60 парламентарів.

Вища школа 
отримала новий 
закон
Закон «Про вищу освіту» набув чинності 1 серпня, 
щойно Президент Петро Порошенко його підпи-
сав. Це один із багатостраждальних документів, 
котрий чи не найдовше чекав свого ухвалення. 
Представники Міносвіти стверджують, що це – 
остаточна перемога нової реальності над радян-
ськими рецидивами. Тим часом педагоги вишів іще 
не до кінця збагнули бодай суть нового закону. 
Документ доволі «вагомий» – понад 100 сторінок, 
15 розділів, 79 статей. Утім, і викладачі, і студенти 
сподіваються, що закон стане поштовхом до 
справді масштабних, давно назрілих реформ у ца-
рині вищої школи. Експерти ж вдалися до ґрунтов-
ного і всебічного аналізу ухваленого документа. 
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НАЦІОНАЛЬНИЙ ЧИ 
ДОСЛІДНИЦЬКИЙ?

РИЗИКИ РЕФОРМУВАННЯ ВИЩОЇ ШКОЛИ

Закон «Про вищу освіту» не 
запрацює сам по собі. По-
трібна неабияка матеріальна 
підтримка. І в цьому криєть-

ся один із головних ризиків. Чинна 
система фінансування не в змозі 
утримувати в нормальному стані 
всі навчальні заклади. Відтак цей 
закон мав би створити умови для 
конкуренції між університетами. 
Поки що прозорості у плані фінан-
сування немає. 
Так само, кажуть освітяни, незро-

зумілою є система виборів керів-
ництва вишів. У законі мовиться, 
що ректора мають обирати всі 
співробітники університету, однак 
як саме має відбуватися процеду-
ра, єдиного тлумачення немає. 
За словами керівників вітчизняних 
університетів, передбачено впро-
довж двох років привести у відпо-
відність із новим законом статути 
вишів. Себто університетам дають 
час на впорядкування документів, 
на основі яких вони діють. Але щоб 

закон запрацював на повну силу, 
треба провести неабияку роботу на 
рівні уряду та профільного мініс-
терства, адже досі не зрозуміло, 
яким чином функціонуватимуть 
структурні підрозділи університе-
тів, вираховуватимуться тарифні 
ставки, змінюватимуться програми. 
Доволі багато посилань на загальні 
новели закону. Серед них експерти 
нарахували понад тридцять, що 
скеровують до ще не ухвалених 
підзаконних актів. Відтак норми не 

почнуть діяти, допоки не буде від-
повідного підзаконного акта.
Чимало педагогів висловлюють 
таку думку: якби закон ухвалили 
навесні і попередили, що він набу-
ває чинності з 1 вересня, вони 
мали б якийсь час для його опра-
цювання. Не виключено, що саме 
з 1 вересня навчальні заклади по-
чнуть масово й активно звертатися 
до Міносвіти з вимогою розтлума-
чити ті чи ті норми. Якщо їх, звісно, 
до того часу врегулюють.

Поки що стверджувати, що закон 
запрацює з нового навчального 
року, не доводиться. Він потребує і 
роз’яснень, і прийняття низки під-
законних актів. Водночас переваж-
на більшість освітян сподівається, 
що закон стане відправним пунк-
том, який сприятиме реальному 
підвищенню якості освіти в Украї-
ні. І зупинить, нарешті, процес від-
току українських студентів до Єв-
ропи – за рахунок високої якості 
освітніх послуг у себе вдома. 

Ступінь доктора філософії 
буде присуджено спеціалі-
зованою вищою радою нав-
чального закладу або науко-
вої установи у разі успішного 
виконання відповідної нау-
кової програми та публічно-

го захисту дисертації.

З 2016 року запроваджуватиметься новий механізм електрон ного вступу до вишу й автоматичного розміщення місць державного замовлення
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Олена ОВЕРЧУК
«ПВ»

СУТЬ КОНЦЕПЦІЇ

НА ОБГОВОРЕННЯ 
ГРОМАДСЬКОСТІ

ПОЗИЦІЯ ПРОФСПІЛОК

Чого чекати від комплексного 
плану змін у податковій 
системі?
12 серпня у прес-центрі «ЛIГАБiзнесIнформ» відбулося засідан-
ня круглого столу на тему «Урядовий пакет комплексних змін 
у податковій системі України», на якому голова Державної фіс-
кальної служби України Ігор Білоус, представники бізнесу, гро-
мадськості, провідні експерти та фахівці ДФС обговорили Кон-
цепцію реформування податкової системи України. Позицію 
Федерації профспілок України на круглому столі представляв та 
обстоював в.о. Голови ФПУ Сергій Кондрюк.

Фото автора

ІЗ ПЕРШИХ ВУСТ:

Ігор БІЛОУС,
Голова Державної 
фіскальної служби:

– Ми намагаємося 
радикально зробити 
перший крок уперед 
і дуже важливо при 
цьому врахувати всі 
ризики. Чекаємо від 
вас коментарів, про-
позицій та альтерна-
тив для доопрацю-
вання запропонова-
ної Концепції.

Сергій КОНДРЮК,
в.о. Голови 
Федерації 
професійних спілок 
України:

– Нам здається, що 
запропонований 
документ нагадує 
хорошу діжку меду, 
в яку поклали де-
кілька ложок дьог-
тю, які потрібно 
звідти витягти.

Олена МАКЕЄВА,
віце-президент 
Ради незалежних 
бухгалтерів та 
аудиторів:

– У Грузії вивчала осо-
бливості реформ і змі-
нила своє ставлення 
до реформ в Україні. 
Вважаю, треба дума-
ти про непопулярні 
механізми, які не да-
дуть позитивних емо-
цій, але дадуть пози-
тив для країни.

Тарас КАЧКА,
віце-президент 
Американської 
торговельної 
палати в Україні:

– Всі ідеї є раціо-
нальними, але голо-
вна проблема поля-
гатиме у якості ви-
писування цих ін-
струментів у законо-
проекті. Потребує 
докладного обгово-
рення в ширшому 
колі.

Ганна ДЕРЕВ’ЯНКО,
виконавчий 
директор 
Європейської 
Бізнес-Асоціації:

– Аби запропонува-
ти правильну кон-
цепцію податкового 
реформування, по-
трібно взагалі зрозу-
міти, куди країна 
має прямувати, де 
ми її бачимо через 
5–10 років.

Із 22  
ДО 9 

БУДЕ СКОРОЧЕͳ
НО КІЛЬКІСТЬ 
ПОДАТКІВ  
В УКРАЇНІ
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ДО СУДУ ͵  
З ПРОФСПІЛКОВИМ 
ЮРИСТОМ

ЗАХИСТ

Сергій БАРАНЧИКОВ
завідувач відділу організаційно-гуманітарної 
роботи Закарпатської облпрофради

У 

ЗНАЙ НАШИХ

ͪДЖЕРЕЛЬЦЯ КАРПАТͫ ͵  НА ФЕСТИВАЛІ 
У СЛОВАЧЧИНІ
З ініціативи ентузіаста культурної ниви нашого 
краю – завідувача відділу міжнародних зв’язків 
і національних меншин Закарпатського облас-
ного організаційно-методичного центру куль-
тури Івана Тужеляка організатори міжнародних 
фестивалів у прикордонних областях сусідніх 
країн Європи часто запрошують для виступів хо-
реографічні колективи обласного Будинку куль-
тури профспілок (директор Ганна Табакович). 

ГОТУЄТЬСЯ ДО ДРУКУ 
ͪБІБЛІОТЕЧКА ГОЛОВИ ПРОФСПІЛКОВОГО 

КОМІТЕТУͫ  ͪ ЗВІТИ І ВИБОРИͫ

ЗАМОВЛЯЙТЕ ͪ БІБЛІОТЕЧКУ ГОЛОВИ 
ПРОФСПІЛКОВОГО КОМІТЕТУͫ:
 № 6/2014 ͪ ПЕНСІЙНЕ ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ У 2014 РОЦІͫ

№ 5/2014 ͪ КЛЮЧОВІ МОМЕНТИ В ОПОДАТКУВАННІ 
ДОХОДІВ ГРОМАДЯН ТА ПРОФСПІЛКОВИХ ОРГАНІЗАЦІЙͫ

ТРИВАЄ ПЕРЕДПЛАТА 
ЦЕНТРАЛЬНИХ ПРОФСПІЛКОВИХ ВИДАНЬ НА 2014 РІК

ПІДПРИЄМСТВО ͪ ПРОФІНФОРМͫ ФПУ
НАДАЄ ДОДАТКОВІ ПОСЛУГИ

ТЕЛ. ДЛЯ ДОВІДОК: Έ044Ή 528ͳ70ͳ49

УВАГА! Підтримуйте профспілкові видання! Дайте 
шанс достовірній інформації дістатися до людей! 

ПЕНСІЙНЕ 
ЗАБЕЗПЕЧЕННЯ  

У  2014  РОЦІ 

ЧЕРВЕНЬ
2014

№ 6 (174)

КЛЮЧОВІ МОМЕНТИ 
В ОПОДАТКУВАННІ 

ДОХОДІВ ГРОМАДЯН 
ТА ПРОФСПІЛКОВИХ 

ОРГАНІЗАЦІЙ 
(запитання/відповіді)

травень
2014

№ 5 (173)

 

ФІЗИЧНА 

КУЛЬТУРА І СПОРТ 

В ПРОФСПІЛКАХ

ГРУДЕНЬ
2013

№ 12 (168)

№ 22 Έ744Ή | 29.05.2014

ДОЛУЧАЙТЕСЬ  
ДО ОБГОВОРЕННЯ
Будь-який матеріал номера можна обго-
ворити на нашому сайті www.psv.org.ua

Паоло Беллі: «Світовий банк визнає важливу роль профспі-
лок у захисті соціально-економічних прав працівників»  .05

ПОЗИЦІЯ | Профспілки 
стурбовані вкрай високим 
рівнем тінізації економіки, 
однією зі складових якої є 
виплата заробітної плати  
«у конвертах».

МКП | 22 травня делегати 
III Всесвітнього конгресу 
МКП обговорили проведен-
ня кампаній у багатонаціо-
нальних компаніях, залучен-
ня до профспілок працівни-
ків неформального сектору, 
плани дій урядів щодо  
подолання нерівності...

КОМІСІЯ | На засіданні По-
стійної комісії Ради ФПУ з пи-
тань соціально-економіч ного 
захисту членів профспілок 
обговорили питання забез-
печення надійного і ефектив-
ного захисту законних прав 
та інтересів людини праці, 
підвищення рівня соціаль-
ного діалогу тощо.

КОРОТКО

.02

.03

.02

ВИБОРИ ВІДБУЛИСЯ. ЗАЖИВЕМО  
ПОͳНОВОМУ!

ТЕМА НОМЕРА | АНШЛАГ: УКРАЇНЦІ ПРАГНУТЬ ВОЛЕВИЯВЛЕННЯ!

КОНСУЛЬТАЦІЇКРУГЛИЙ СТІЛ

На Чернігівщині до між-
народного Дня матері та 
Всесвітнього Дня родини 
провели тематичний  
круглий стіл. В обгово-
ренні взяли участь черні-
гівські родини.

.06 

За які заслуги і 
кому присвою-
ються почесні 
звання та нада-
ються державні 
премії України?
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КРАЩІ
ПРОФСПІЛКОВИЙ 
ТРІУМФАТОР
У Татарбунарах відбулося вша-
нування і нагородження ліде-
рів, активістів, ветеранів проф-
спілки великої і дружної район-
ної освітянської родини.

.10.04

ЦІННОСТІ ТА ТРАͳ
ДИЦІЇ СУЧАСНОЇ 
УКРАЇНСЬКОЇ 
СІМ’Ї

www.psv.org.ua ГАЗЕТА ФЕДЕРАЦІЇ ПРОФЕСІЙНИХ СПІЛОК УКРАЇНИ

25 травня 2014 року Україна, з огляду на ре-
зультати екзит-полів, обрала нового, п’ятого за 
часи Незалежності президента. Своє остаточ-
не рішення ЦВК оголосить 7 червня. Та вже за-
раз очевидно, що Петро Порошенко переміг, 
значно випередивши своїх суперників: згід-
но з даними екзит-полів за нього проголосу-
вало близько 57% виборців. Попри прогнози 
скептиків, із результатами виборів українці ви-

значились у першому турі. Експерти та спосте-
рігачі вважають, що ці вибори були найбільш 
чесними, демократичними й прозорими за 
всю історію незалежності України та відбулися 
без адміністративного ресурсу. І перші, за ре-
зультатами яких країна не розколена навпіл. 
Відтак виборці вже з 26 травня перебувають 
в очікуванні стабільності, миру, злагоди і 
«життя по-новому». .08

СЕЛЕКТОРНА НАРАДА ПІДБИЛА 
ПІДСУМКИ ВИКОНАННЯ ЗАХОДІВ 
З НАГОДИ ВСЕСВІТНЬОГО ДНЯ 
ОХОРОНИ ПРАЦІ

Підсумки роботи 
з охорони праці – 
позитивні

№ 21 Έ743Ή | 22.05.2014

ДОЛУЧАЙТЕСЬ  ДО ОБГОВОРЕННЯБудь-який матеріал номера можна обго-ворити на нашому сайті www.psv.org.ua

Людмила Денісова: «Програми, пов’язані із соціальним 
захистом громадян, збереглися і розвиваються»       .05

ПОЗИЦІЯ | Громадяни Укра-їни мають зрозуміти, чому за міжнародну фінансову допомогу їм слід більше платити за газ вітчизняного видобутку, – вважають профспілки.
ФОРУМ | У Берліні (Німеч-чина) відкрився III Всесвітній конгрес Міжнародної кон-федерації профспілок (МКП), який цьогоріч прохо-дить під лозунгом «Зміцню-ємо вплив трудящих».

ТЕНДЕНЦІЇ | Трудящі всього світу втрачають віру в націо-нальні уряди, які, на їхню думку, віддають пріоритет інтересам великих корпо-рацій.

КОРОТКО

.02

.03

.03

РЕФОРМА ОСВІТИ В УКРАЇНІ. ЧЕРГОВА СПРОБА

ТЕМА НОМЕРА | ВІТЧИЗНЯНА ОСВІТА В ОЧІКУВАННІ ЗМІН

КОНСУЛЬТАЦІЇ

ГЕНУГОДА

Спільна робоча комі-сія повноважних представників сторін власників і профспі-лок підбила підсумки виконання положень нині чинної Гене-ральної угоди.

.04 

Все про причини індивідуальних трудових спорів між працівника-ми та роботодав-цями.
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ГАЛУЗЬ
ͪОПТИМІЗАЦІЯͫ ЧЕͳРЕЗ ПРИВАТИЗАЦІЮ АВТОГОСПОДАРСТВ?Пленум профспілки автомобі-лістів розглянув оптимізацію діяльності «дочок» «Автомо-більних доріг України».

.10

.02

ПРО ЩО СВІДЧАТЬ ПІДСУМКИ

www.psv.org.ua

 ГАЗЕТА ФЕДЕРАЦІЇ ПРОФЕСІЙНИХ СПІЛОК УКРАЇНИ

Нещодавно у Верховній Раді перше читан-
ня пройшов новий Закон «Про вищу осві-
ту». Документ не могли ухвалити впродовж 
останніх трьох років. Нардепи зламали купу 
списів довкола трьох проектів – від регіона-
лів, тодішньої опозиції та групи науковців, 

яку очолював ректор КПІ Михайло Згуров-
ський. Нарешті спинились на реформатор-
ських ідеях останнього. Чи означає це, що 
і подальші кроки щодо змін в українській 
освіті, й не тільки у вищій, не забарять-
ся, з’ясовували «Профспілкові вісті». .08

ФПУ ПІДДАЛА РІЗКІЙ КРИͳТИЦІ ВИСЛОВЛЮВАННЯ ОЧІЛЬНИКА КМДА ПРО ДОЛЮ ВІДОМОГО БУДИНͳКУ НА МАЙДАНІ

Будинок спілок буде  профспілковим!

АНОН
С

ПОСЛ
УГИ

ЗАМОВЛЯ
ЙТЕ

НЕ ЗВОЛ
ІКАЙТ

Е

Ольга ЛОБАРЧУК 
м. Львів 

Освітяни Львівщини довіряють своїй галу-
зевій профспілці, яка має фахових право-
знавців. Як свідчить статистика, кількість 
звернень до її юристів зростає. Йдеться 

не лише про письмові та усні щоденні консульта-
ції Мар’яна Калина, Мирона Малярчина, Василя 
Корчинського, а й звернення за їхньої участі до 
судових інстанцій з питань, пов’язаних із трудо-
вою діяльністю працівників освіти.
Цьогоріч станом на червень юристи обласної органі-
зації профспілки працівників освіти і науки, яку очо-
лює Марія Яцейко, підготували вісім позовних заяв 
до місцевих судів із приводу незаконного звільнення 
з роботи, за порушення пенсійного законодавства та 
зняття безпідставного звинувачення у корупції за 
зверненнями спілчан зі Старого Самбора, Львова, 
Моршина, Перемишлян, Кам’янки Бузької. Подано 
за участі профспілкових правових інспекторів чотири 
скарги до Львівського апеляційного суду. 
Перемогою завершилися справи в судових інстанціях 
щодо незаконного звільнення і з пенсійного забезпе-
чення в Старому Самборі, Новояворівську і Львові.
Фахові юристи обласної галузевої профспілки на 
прохання членів профспілки беруть участь у судо-
вих засіданнях, гідно представляють їхні інтереси. 
Практика свідчить: саме профспілковій адвокату-
рі, яка, на жаль, іще не має такого офіційного ста-
тусу, люди довіряють найбільше, і доступ до та-
ких юридичних послуг – найпростіший і надійний.

Учасники ансамблю «Джерельця Карпат» разом із ке-
рівниками та організаторами міжнародного фестива-
лю русинів-українців у Словаччині                      Фото автора
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ЗАЙНЯТІСТЬ

УТОЧНЕННЯ

СЕЗОННА РОБОТА

ВИПРАВЛЯЄМО 
ПОМИЛКУ 

ВІДПУСТКА І РОБОЧИЙ ТИЖДЕНЬ

? Чи впливає на тривалість 
відпустки скорочений ро-
бочий тиждень?

? Як діяти, якщо ро-
ботодавець при-
мушує працівни-
ка написати заяву 

про звільнення за влас-
ним бажанням? Куди 
звертатися?

ТРУДОВИЙ СПІР

ВАС ПРИМУШУЮТЬ 
ЗВІЛЬНИТИСЯ ЗА ВЛАСНИМ 
БАЖАННЯМ?

Для обстоювання свого права на пра-
цю громадяни мають право зверну-
тися до суду або до комісії із трудових 
спорів та до територіальної держав-
ної інспекції праці. Порядок розгляду 
трудових спорів, що виникають між 
працівником і власником або упов-
новаженим ним органом, застосо-

вується незалежно від форми 
 трудового договору.

?Які роботи вважаються сезонними 
і у якому документі подано їх пе-
релік?

?Під час ліквідації підприємства 
при заповненні трудової книжки 
було допущено помилку. Хто має її 
виправити?

ВІДПОЧИНОК
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Кирило ЛАТИШЕВ, ͪПВͫ
Фото автора

Н

Клітка, де Хрущов розводив фазанів, збереглася дониніСадиба у стилі неоренесансу

Старий міст, який от-от розсиплеться

Це чудо біля одного з мостиків вже 
майже не помітити серед каміння та 
пилу

У маленькому замку над урвищем жили 
ведмеді. Це все, що від нього залишилося

Фасад прикрашений орнаментом та жіночими 
головами в круглих нішах

Прогулянка у минуле
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Тетяна МОРГУН
спеціально для «ПВ»

«В 

культура

ІМ’Я | ЗАПОРІЗЬКИЙ СЕР ДЮК

НИТКА ЗОЛОТА

«Своїми піснями прагну пробудити в ук-
раїнцях приспану пам’ять, щоб згадали 

свій родовід і коріння... Не знаю справи до-
стойнішої за служіння рідному народу». 

Анатолій Сердюк (serduk.com.ua)

15 серпня 1819 року народився славетний 
український громадський діяч, великий 
меценат, засновник Колегії Галагана й 
останній представник свого роду та прізви-
ща Григорій Павлович Галаган.
Він здобув блискучу освіту, був надзвичай-
но заможною людиною, багатим поміщи-
ком – як і його дружина Катерина Кочубей. 

Високий суспільний статус та освіта дали 
змогу Григорієві Галагану обіймати значущі 
адміністративні посади, зокрема головного 
судді Чернігівської губернії, чиновника в па-
латі державного майна. Та водночас він до-
сить голосно заявляв про власні прогресив-
ні погляди, був прихильником скасування 
кріпосного права і, як зауважують його біо-

графи, часто приставав на бік селян під час 
їхніх з’ясовувань із поміщиками, що, звісно, 
провокувало конфлікти з місцевою владою.
Григорій Галаган жертвував гроші на добро-
дійні цілі з молодих років, але ще більше 
до такої діяльності прихилило сімейне 
горе: 1869 року захворів і помер його єди-
ний шістнадцятирічний син Павло. Того ж 
таки року Галаган передає на розгляд висо-
ких інстанцій проект створення загальноос-
вітнього навчального закладу (закритого 

типу) для хлопчиків 14–16 років (kreschatic.
kiev.ua). Сам розробив статут майбутньої 
Колегії, де особливо акцентував, що мета 
закладу – готувати молодих людей до уні-
верситету і що «повинні прийматися хлопці 
з недостатніми матеріальними засобами, 
різних станів і уродженці різних місцевос-
тей...». Як зазначалося в офіційному звіті, 
фрагмент якого подає джерело, за 25 років 
«Колегія дала змогу здобути освіту майже 
150 дітям незаможних батьків, озброїла їх 

найпевнішими засобами для боротьби із 
бідністю і примножила нашу бідну силами 
інтелігенцію». А в некролозі на смерть Гри-
горія Галагана (вересень 1888-го) газета 
«Киянин» писала (там же): «На прикладі 
створення Колегії ми бачимо, що може 
зробити в нашому суспільстві людина висо-
кого державного і соціального стану, котра 
має великі матеріальні статки, оскільки він 
натхненний бажанням суспільного добра».
Повчально.

ЙОГО ЗІРКА

Ще в далекому 1991 
році, готуючись до ви-
ступу на Другому все-
українському пісенно-

му фестивалі-конкурсі «Чер-
вона рута» в Запоріжжі, Ана-
толій Сердюк написав пісню 
«Вставай, Україно!» на вірші 
Дмитра Павличка. Пізніше 
композитор згадував: «Коли 
почала лунати пісня «Вставай, 
Україно!», в залі засвітилися 
запальнички, потім почали 
підводитися люди, вони відчу-

ли, що це – не просто пісня, 
це – гімн сучасної України. 
Встали ведучі на сцені, підве-
лося журі. А на третьому куп-
леті всі почали співати» (Віра 
Середа, pilipyurik.com). І не 
випадково там же, на фести-
валі, присутній В’яче слав Чор-
новіл був настільки схвильо-
ваний і вражений, що подару-
вав Анатолієві Сердюку свого 
годинника! Твір «Вставай, 
Україно!» негайно потрапив 
«під опіку» КДБ, авжеж ж! А 

на «Червоній руті» отримав 
приз і звання «Найкраща па-
тріотична пісня».
Минулого року на ювілейний 
концерт Анатолія Сердюка 
приїхав і виступив Герой 
України поет Дмитро Павлич-
ко: «Я приїхав... поклонитися 
Анатолію. Я не був у Запоріж-
жі, коли ця пісня прозвучала 
вперше, але, дізнавшись, як її 
зустрічав Чорновіл і люди, 
зрозумів одразу, що моє жит-
тя набрало певного сенсу. На-

самперед, цей великий сенс 
у тому, що моя біографія за-
хідного українця і твоя біо-
графія козацького південного 
українця возз’єдналися... У 
той далекий час, коли мої 
друзі не наважувалися напи-
сати музику на ці вірші, ти на-
важився. Ми зробили одне 
велике добре діло, об’єднав-
ши наші душі. Це – найважли-
віше для українського народу 
сьогодні, і вчора, й завтра» 
(там само).

НАЙВАЖЛИВІШЕ ДЛЯ УКРАЇНСЬКОГО НАРОДУ

ЗАДЛЯ СУСПІЛЬНОГО ДОБРА

Тетяна МОРГУН
спеціально для «ПВ»

Невдовзі виповниться 120 років (24.08.1894) із 
дня народження видатного українського ком-
позитора й диригента, львів’янина Богдана 
Крижанівського. Змалку його невідворотно 

притягувала музика: прагнув добре опанувати скрип-
ку, віолончель, фортепіано.
Тож пряма дорога привела Богдана Крижанівського до 
Вищого музичного інституту імені Миколи Лисенка, ко-
трий він закінчив 1916 року за класом фортепіано. Далі 
молодий музикант подався до Відня, аби продовжити 
навчання з композиції і теорії музики у тамтешній Ака-
демії музики й виконавського мистецтва. Проте через 
раптову смерть батька мусив повернутися до рідного 
міста. Того ж таки року Богдан Крижанівський вступив 
до лав УСС і поповнив склад Першого січового орке-
стру, організованого Михайлом Гайворонським (uk.
wikipedia.org). Через два роки Крижанівський – уже ди-
ригент, під чиєю орудою грав Другий січовий оркестр. 
За тим же джерелом, 24-річний Богдан Крижанівський 
разом із Левом Гецом і Василем Бобинським уклав 
«Антологію стрілецької творчості», «оригінал якої було 
створено рукописно, на зразок старовинних книг, і при-
крашено великою кількістю заставок та ілюстрацій». 
Приблизно в цей же час, беручи активну участь у діяль-
ності нового українського театру, Крижанівський знайо-
миться з його видатними представниками – Лесем Кур-
басом, Мар’яном Крушельницьким, Амвросієм Бучмою 
та іншими славетними акторами. Власне, Богдан Кри-
жанівський був завідувачем музичної частини Львів-
ського театру ім. Марії Заньковецької, одним із фунда-
торів (а також диригентом і композитором) Київського 
драматичного театру ім. Івана Франка, диригентом теа-
тру «Березіль» у Києві, працював також у драмтеатрах 
Харкова (1930 року очолював оркестр Першого україн-
ського театру музичної комедії), у Вінниці, Чернівцях, 
на Донбасі. «Це була робота і у театрах, і в початковій 
музичній школі, а також і керування церковним хором» 
(cvgoldenpages.endlesscolleges.com).
У 1943 році Богданові Крижанівському присвоєно 
звання заслуженого артиста УРСР. І цей же трагічний 
період – Друга світова війна – забрав єдиного сина, 
Ігоря, який загинув на фронті. По війні композитор 
переїхав до Чернівців, став художнім керівником, ди-
ригентом і водночас директором міської філармонії. 
Він організував у місті симфонічний оркестр, хорео-
графічний ансамбль, завершив роботу над великим 
симфонічним твором, в основу якого покладено істо-
рично значущу патріотичну поему Миколи Бажана 
«Данило Галицький», написану 1942 року. Невдовзі 
після цього відповідні органи розпочали цькування 
композитора, звинувачували його в націоналізмі. Тут 
же додалися й анонімні доноси. А найстрашнішим 
випробуванням стала зрада багатьох колишніх дру-
зів. Та Богдан Крижанівський, попри драматичні об-
ставини й тяжку хворобу (туберкульоз), продовжував 
велику плідну діяльність: 1946 року став директором 
Чернівецького музичного училища, активно співпра-
цював із театром ім. Ольги Кобилянської. Загалом же 
він – автор двох симфоній, п’яти оперет, десятків ро-
мансів, хорів, інструментальних творів, музики до 
150 театральних вистав, до багатьох кінострічок. 
Про Богдана Крижанівського немало писали. Зокре-
ма, чернівецький театрознавець і музикант Василь 
Селезінка («Золотої нитки не згубіть»), буковинський 
краєзнавець, літератор і журналіст Юхим Гусар 
(«Цькували за пісню», «Зірки не гаснуть») та ін. 

З ГОРДІСТЮ СИНА
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ЧЕРГОВІ НАГОРОДИ ЧЕБАНА
На чемпіонаті світу з веслування на байдарках і каное, який днями завер-
шився у Москві, наш каноїст Юрій Чебан здобув золоту медаль на 200-
метрівці та «срібло» в естафеті на каное-одиночках.
Олімпійський чемпіон Лондона–2012 та бронзовий призер Пекіна–2008 бук-
вально вирвав перемогу в фіналі індивідуального запливу на 200-метрівці. 
Його перевага над господарем змагань росіянином Олексієм Коровашком 

cтановила мізерні 0,01 с! Третім фінішував Євген Шуклін із Литви (38,42).
А згодом наш мультимедаліст поповнив свою колекцію нагород іще й 

«сріблом» за підсумками естафети. На каное-одиночках на 
дистанції 200 м українці Олександр Максимчук, 
Юрій Чебан, Віталій Голюк та Вадим Ципан фіні-
шували другими і зійшли на другу сходинку 
п’єдесталу пошани.

НАШІ ПАРАЛІМПІЙЦІ 
ПЕРЕМОГЛИ НА ЧЄ 

УКРАЇНЦІ У КОМІСІЯХ 
ЄОК

ПЛАВАННЯ

ОФІЦІЙНО

Україну на змаганнях 
представляли 51 спортс-
мен із 13 регіонів країни. 
Загалом наші спортсме-
ни вибороли 94 медалі: 
37 золотих, 29 срібних і 
28 бронзових. Другою у 
підсумку фінішувала ко-
манда Росії з результа-
том 34 золотих, 32 сріб-
них та 29 бронзових ме-
далей, третє місце діста-
лося представникам Ве-
ликої Британії – 30 золо-
тих, 27 срібних та 16 
бронзових нагород.  
Представники нашої дер-
жави встановили в Ейнд-
ховені 8 світових рекор-
дів і 10 континентальних. 
Рекордсменкою у жіно-
чому плаванні стала Єли-
завета Мережко, яка по-
вернулася зі змагань із 

чотирма золотими й дво-
ма срібними медалями. 
Серед чоловіків най-
яскравіше виступили 
 Евген Богодайко (сім зо-
лотих і дві срібні нагоро-
ди) та Дмитро Виногра-
дець (сім золотих, одна 
срібна медаль), інфор-
мує офіційний сайт Мін-
молодьспорту.
В аеропорту «Борис-
піль» українську делега-
цію зустрічав міністр мо-
лоді та спорту Дмитро 
Булатов, який привітав 
паралімпійську збірну з 
блискучим результатом. 
Чиновник повідомив: 
попри секвестр бюдже-
ту, фінансування пара-
лімпійського спорту в 
країні збережено в пов-
ному обсязі.

Керівник служби прези-
дента НОК України 
Юрій Тамм працювати-
ме у складі Комісії зі 
зв’язків ЄОК з Європей-
ським  Союзом, а голова 

комісії НОК України 
«Спорт та довкілля» 
Інга Бабакова братиме 
участь у роботі Комісії 
ЄОК «Довкілля і спорт 
для всіх». 

6–10 серпня у голландському Ейндхо-
вені (Нідерланди) відбувся чемпіонат 
Європи з плавання, на якому націо-
нальна паралімпійська збірна України 
здобула перемогу в командному за-
ліку. У понеділок героїв зустрічали на 
Батьківщині.

Європейські Олімпійські Комітети 
(ЄОК) офіційно оголосили склади сво-
їх Комісій на 2014–2017 роки. До них 
потрапили й два представники НОК 
України – призери Олімпійських ігор 
Юрій Тамм та Інга Бабакова.

ШАХИ | НА ЗАКАРПАТТІ ЗМАГАЛИСЯ ШАХІСТИ

Сергій БАРАНЧИКОВ
спеціально для «ПВ»

О

ͪМЕМОРІАЛ КІРПИͫ НАЗВАВ КРАЩИХ

ОЛІМПІЗМ | У КИТАЇ СТАРТУЮТЬ ІІ ЛІТНІ ЮНАЦЬКІ ОЛІМПІЙСЬКІ ІГРИ

Володимир ПОЛЄТАЄВ 
спеціально для «ПВ» 

У понеділок юнацька 
олімпійська збірна ко-
манда України у складі 
58 спортсменів з між-

народного аеропорту «Бо-
риспіль» вирушила на II літні 
Юнацькі Олімпійські ігри 
(ЮОІ) до китайського Нанкі-
на. «ПВ» уже інформували, 
що українці будуть представ-
лені у 22 із 28 видах спорту 
та разом зі своїми однолітка-
ми з-понад 200 країн світу ві-
зьмуть участь у найпрестиж-
ніших юнацьких змаганнях. 
Окрім спортивних змагань, 
організатори підготували 
розширену культурну та 
освітню програми, які ма-
ють на меті розповісти учас-
никам про олімпійські цін-
ності, важливість активного 

відпочинку та здорового 
способу життя, донести не-
обхідність боротьби з допін-
гом тощо. Крім того, всі 
учасники Ігор зможуть відві-
дати майстер-класи услав-
лених олімпійців, отримати 
важливі знання щодо профі-
лактики травматизму, здо-
рового харчування, бороть-
би з допінгом, уміння спіл-
куватися зі ЗМІ.
А за кілька днів до вильоту – 
наприкінці минулого тижня у 
залі головного олімпійського 
навчально-спортив ного цен-
тру країни «Конча-Заспа» 
відбулася зустріч керівників 
країни та спортивної галузі з 
юнацькою збірною. Привіта-
ти юних олімпійців і побажа-
ти їм успішного старту при-
йшли президент Національ-
ного олімпійського комітету 
України Сергій Бубка, міністр 
молоді та спорту України 

Дмитро Булатов, голова Ко-
мітету з питань сім’ї, моло-
діжної політики, спорту та ту-
ризму Верховної Ради Украї-
ни Артур Палатний, голова 
Київської державної адміні-
страції, віце-прези дент НОК 
України Віталій Кличко; тим-
часово повірений у справах 
Посольства Китайської На-
родної Республіки в Україні 
пан Чен Вей.
З напутніми словами до 
юних спортсменів звернули-
ся також молодий посол 
Юнацьких ігор у Нанкіні 
Олександр Усик та рекорд-
сменка у званні найкращої 
спортсменки місяця в Україні 
Ольга Харлан, які побажали 
спортсменам упевненості, 
натхнення та віри у свої сили, 
передає офіційний сайт НОК. 

Разом з Іриною Мерлені та 
Катериною Дерун, які вико-
нували місію молодих послів 
на І літніх та зимових Юнаць-
ких іграх відповідно, імениті 
спортсмени передали націо-
нальний прапор найтитуло-
ванішим членам юнацької 
збірної – Вiк тору Петрову, 
Кобі Джойс, Юлії Міюц та Ан-
тону Кузнецову.
Нагадаємо, що на І літніх 
Юнацьких Олімпійських 
іграх, які проходили у Сінга-
пурі 2010 року, українці ви-
бороли 35 нагород: 10 золо-
тих, 9 срібних і 16 бронзових. 
Тоді за підсумками змагань 
«синьо-жовта» збірна посіла 
високе третє загальноко-
мандне місце, тож чекаємо 
від наших земляків вагомих 
досягнень і цього разу. 

З 16 по 28 серпня на найпрестижнішо-
му юнацькому спортивному форумі понад 
3500 юних атлетів віком від 14 до 18 років 
з-понад 200 країн світу змагатимуться у 28 
олімпійських видах спорту і розіграють 222 
комплекти нагород. Серед них – і 58 наших 
юних співвітчизників із 20 регіонів України, 
які представлені у 22 видах спорту.

В Ужгороді відбувся ІХ 
меморіальний турнір 
з шахів пам’яті Героя 
України Георгія Кірпи, 
який цьогоріч побив ре-
корд масовості: у ньо-
му взяли участь понад 
70 претендентів на пе-
ремогу.

ЮНАКИ ВИРУШИЛИ ДО НАНКІНА 

Фото http://noc-ukr.org/

коротко



.16 профспілкові віст  № 33/2014
www.psv.org.ua

Газета виходить із 1990 року. 
Перереєстрована 14.09.2006. 

Свідоцтво №11737-608ПР.

Директор підприємства  
та головний редактор – 

Олексій ПЛАКСІН

Редакцiя листується з читачами тiльки на сторiнках газети. Газета публiкує також матерiали, в яких думки 
авторiв не збiгаються з позицiєю редакцiї. Відповідальність за достовірність фактів у публікації або рекламі 

несе автор. Рукописи не рецензуються i не повертаються. Матеріали, позначені ®, друкуються  
на правах реклами. У разі передруку посилання на «Профспiлковi вiстi» обов’язкове.

Передплатний індекс: 22152.
Адреса редакції: 01042, Київ, бульвар Дружби народів, 5.

e-mail: profvisti@ukr.net; сайт: psv.org.ua.  
Зам. № T-2010-25UA33. Загальний наклад – 8414 прим.
Газета віддрукована у ПрАТ «Сьогодні Мультимедіа» 

Засновник – Федерація  
профспілок України.

№123 | 30.10.2012 РОКУ

 ГАЗЕТА ФЕДЕРАЦІЇ ПРОФЕСІЙНИХ СПІЛОК УКРАЇНИ

Видавець – пiдприємство  
«ПРОФIНФОРМ» ФПУ.

 СКАНВОРД

Відповіді на сканворд, надрукований у № 32

Пр
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ві
дь

 –
 «
кл
ін
іка

».

Розгадавши сканворд і вписавши букви в клі-
тинки, виріжте його по червоній рамці та на-
дішліть нам на адресу: «Профспілкові вісті», 
бульвар Дружби народів, 5, м. Київ, 01042  
або profvisti@ukr.net. 
Усіх, хто правильно розгадав сканворд і пер-
шим надіслав відповідь, чекає винагорода – 
піврічна передплата на газету «Профспілкові 
вісті».
На жаль, цього разу переможців конкурсу не 
виявлено.
До уваги переможців конкурсу! Щоб отримати 
піврічну передплату на газету «Профспілкові 
вісті», необхідно подати до редакції копію 
ідентифікаційного коду, а також вказати 
 домашню адресу й поштовий індекс.

Урочище Прийма – унікальне за своєю красою та історією розташоване за 2 км 
від м. Миколаєва Львівської області. За словами археологів, саме біля Мико-
лаєва збереглися залишки давньоруського городища, зокрема його печери. 
Якщо ви цікавитеся прадавнім минулим та історичними розкопками, тоді ви 
залюбки відвідаєте «житло» неандертальців, що його виявили на території 
урочища. Це перша знахідка неандертальця на теренах Галичини. Вона дово-
дить те, що і ці краї були населені людьми. Вони жили у печерах, харчувалися 
м’ясом звірів і робили списи з кам’яними наконечниками. Всі ці речі археоло-
ги знайшли у гроті Прийма. 

ОВЕН
Можуть ви-
никнути 

складнощі у взає-
минах із партнера-
ми. Вам доведеться 
піти на поступки, 
що призведе до до-
даткових фінансо-
вих втрат. 

ТЕЛЕЦЬ
Сімейні 
проблеми 

можуть відволікти 
від важливої роботи. 
Не варто покладати-
ся на допомогу ко-
лег, доведеться ро-
бити все самостійно. 

БЛИЗНЮКИ
Настав час 
боротися за 

місце під сонцем і 
відстоювати свої по-
зиції. Публічні ви-
ступи виявляться 
вдалими, що сприя-
тиме зміцненню ва-
шого авторитету в 
колективі. 

РАК
Можете 
розрахову-

вати на друзів: це 
додасть вам сил. 
Вас можуть розча-
рувати ваші близькі, 
ви побачите, що не 
можете на них по-
кластися сповна. 

ЛЕВ
Доведеться 
почати робо-

ту з виправлення 
недоліків. Докла-
діть максимум зу-
силь, щоб досягти 
поставленої мети. 

ДІВА
Цей тиждень 
присвятіть 

прибиранню та на-
веденню ладу в по-
мешканні. Відремон-
туйте зламані речі та 
позбудьтеся непо-
трібного мотлоху. 

ТЕРЕЗИ
Не варто зга-
дувати обра-

зи минулого, від-
пустіть ситуацію. 
Ніхто нічого вам не 
винен. Позитивні 
зміни у житті зале-
жать лише від вас.

СКОРПІОН
Не слід занад-
то захоплюва-

тися спогадами про 
минуле і піддаватися 
меланхолійним на-
строям – тоді минуле 
стане гальмом для 
вашого руху вперед. 

СТРІЛЕЦЬ
Супрово-
джуватиме 

удача у справах, про-
те перешкодити їй 
може ваша дипло-
матичність. Нехтуйте 
звичними умовнос-
тями, не намагайте-
ся обійти гострі кути 
– і у вас усе вийде.

КОЗЕРІГ
Здійснення 
бажання 

залежить від сили 
бажання. Можли-
во, настав час хоч 
трохи докласти для 
цього зусиль?

ВОДОЛІЙ
Запросіть у 
гості старих 

друзів. Вам потріб-
но відволіктися від 
проблем, гарно 
провести час і отри-
мати приємні емо-
ції від спілкування. 

РИБИ
Вам вдасть-
ся вирішити 

кілька складних фі-
нансових питань. Не 
варто розраховувати 
на обіцяну допомогу 
колег, ви просто ви-
тратите даремно час. 

18–24 серпня

ГОРОСКОП

Нещодавно в Новополоцьку відбулися міжна-
родні змагання із спідкубінга, на яких усі охочі 

мають змогу показати свою вправність у 
збиранні на швидкість кубика-Рубика та 
інших надскладних головоломок. У ньо-
му брали участь юнаки віком від 13 до 
19 років із Білорусі та Росії. У Білорусі 
подібні змагання проводяться втретє.
Учасники виявили себе у 12 дисциплі-
нах спідкубінга. Але, безперечно, най-
більш видовищним виявилося зби-
рання кубика ногами, однією рукою 
і наосліп. В результаті спортсмени 
встановили 12 рекордів Білорусі та 
1 Росії. Серед переможців виявив-
ся уродженець Вітебська Віктор 
Данилов. Трохи більше ніж за хви-
лину він зібрав популярну голо-
воломку за допомогою ніг, вста-

новивши новий рекорд Білорусі.

ЧИМ КОРИСНІ БАКЛАЖАНИ
Вживання баклажанів сприяє зниженню рівня холестерину в кро-
ві, адже м’якоть плодів містить велику кількість калію, який нор-
малізує водний обмін в організмі та поліпшує роботу серцевого 
м’яза. Баклажан – низькокалорійний овоч. Він містить 
вітаміни С, В, В2, РР і каротин, а також калій, на-
трій, кальцій, магній, фосфор і залізо. Бакла-
жани нормалізують водно-сольовий і ліпід-
ний обміни, виводять з організму солі 
сечової кислоти. Неодмінно 
додавайте цей овоч у ваше 
меню, якщо страждаєте від подагри, 

серцево-судинних захворювань, атеросклерозу, запорів, порушен-
ня функції печінки, нирок. Фахівці рекомендують баклажани хво-
рим зі шлунковими й кишковими захворюваннями. Вживання ба-
клажанів корисно для профілактики та лікування атеросклерозу, 
адже вони сприяють виведенню з організму холестерину, змен-

шують його концентрацію у крові. Надзвичайно 
корисні баклажани для тих, хто страждає на 

серцево-судинні захворювання, що супроводжу-
ються набряками, позаяк вміст калію сприятли-
во діє на роботу серця, виводить з організму 
зайву рідину та нормалізує водний обмін. 

УРОЧИЩЕ ПРИЙМА ΈНЕПОДАЛІК М. МИКОЛАЄВА 
ЛЬВІВСЬКОЇ ОБЛ.Ή

МАЛОВІДОМІ МІСЦЯ ЗАХІДНОЇ УКРАЇНИ

МЕШКАНЕЦЬ ВІТЕБСЬКА ЗА ОДНУ 
ХВИЛИНУ ЗІБРАВ НОГАМИ КУБИКͳ

РУБИК

КИШЕНЬКИ ЗІ СВИНИНИ З АНАНАСАМИ
Інгредієнти:
● 600–700 г свинини (філе)    ● консервовані ананаси 
● 50 г сиру  ● 1 яйце   ● панірувальні сухарі   ● сіль   ● олія

Приготування
Сир натерти на крупній тертці. Свинину нарізати шматоч-
ками завтовшки 1,5–2 см.  Збоку зробити надріз (не до 
кінця), аби вийшла «кишенька». 
Покласти в «кишеньку» трохи сиру і шматочки ананаса. 
Закріпити «кишеньку» зубочисткою. 
Яйце збити, посолити. Вмочити кожну «кишеньку» в яйце, 
а потім обваляти в сухарях. Обсмажити на олії із двох боків 
до готовності (близько 10 хвилин з кожного боку). 
Смачного!

Фо
то

 з 
Ін
те
рн

ет
у

СМАЧНОГО!


